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SKUPSTINA CRNE GORE

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, obavjestavam vas da ce u ime 

Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore pitanje predsjedniku Vlade Crne Gore, na 

Osmoj - posebnoj sjednici Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini, postaviti 

poslanik Branislav Nenezic.
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SKUPSTINA CRNE GORE

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, postavljam sljedece pitanje predsjedniku 

Vlade Crne Gore, na sjednici zakazanoj za 28. decembar 2023. godine:

Da li ce Vlada CG i resorno ministarstvo uciniti napore za obnovii pomorske linije Bar-Bari u 

susret turistickoj sezoni i to kroz davanje pomenute linije na koncesiju Hi kupovinom trajekta za 

pomenutu liniju i da li ce se preispitati Odluka Skupstine akcionara “Barska plovidba AD" 

donijeta 27.06.2023 godine kojom se “Odobrava kiipovina Ro-Ro/putnickog broda AF 

“Francesca” ?

Obrazlozenje

U navedenoj Odluci se “Ovlascuje Predsjednik odbora direktora da potpise ugovor o kupovini Ro- 

Ro/putnickog broda”, a da u samoj odluci nije navedeno i za koji iznos. Donosenjem pomenute 

Odluke manjinski akcionari su “aktivirali” prava iz filana 127 Zakona o privrednim drustvima 

“Pravo nesaglasnih akcionara na otkup akcija”. Navedenom Odlukom je potencijalno nacinjena 

steta drustvu od preko milion eura.

Potreba obnavljanja pomenute linije sadrzana je u cinjenici neophodnosti adekvalne povezanosti 

Crne Gore i Italije, uzimajuci u obzir izuzetno losu povezanost avio prevozom. Pomenuta iinija je 

decenljama imala znacaj za privredu Bara i Crne Gore tokom cijele godine.
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Klub poslanika Socijaldemokrata Crne Gore

Poslanik, g-din Branislav Nenezic

POSLANICKO PITANJE

Da li ce Vlada CG i resorno ministarstvo uciniti napore za obnovu pomorske 
linije Bar-Bari u susret turistickoj sezoni i to kroz davanje pomenute linije 
na koncesiju ili kupovinom trajekta za pomenutu liniju i da li ce se preispitati 
Odluka Skupstine akcionara „Barska plovidba" AD donijeta 27.06.2023 
godine kojom se Odobrava kupovina Ro-Ro/putnickog broda 

AF„Francesca" ?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Nenezicu,

Zahvaljujem na postavljenom pitanju. Da bi bila uspjesnija Crna Gora mora 
snaznije koristiti svoje komparativne prednosti. )edna od njih je izlaz 
more i resurs kakav u tom smislu predstavlja Luka Bar, pa na toj liniji i 
ponovno povezivanje Crne Gore i Italije pomorskim putem. Cini mi se da smo 
oko toga saglasni i uvjeravam Vas da Vlada, odnosno resorno ministarstvo, 
intenzivno radi na iznalazenju modela za realizaciju ovog plana.

Ono sto je u kontekstu Vaseg pitanja nepohodno prethodno precizirati, a sto 
je vazno za obnovu medunarodne pomorske linije Bar-Bari je aktuelni status 
Akcionarskog drustva „Barska plovidba".

Naime, kako me je ministar saobracaja i pomorstva Filip Radulovic 
informisao kompanija se nalazi u situaciji kada jos uvijek mora da vrsi 
otplatu kredita prema Exim banci. Prema trenutno raspolozivim podacima.
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vjerujemo da ce AD "Barska plovidba" moci samostalno da servisira otplatu 
januarske rate kredita, ali je vec u julu to manje izvjesno.

Uporedo sa tim, a u skladu sa rjesenjem Agencije za zastitu konkurencije od 
17. avgusta 2022. godine, kompanija ce morati da izvrsi povracaj svih 
sredstava koja su dodijeljena kao nezakonita drzavna pomoc.

Dakle, situacija zahtjeva pozornost na svim nivoima.

Iz tog razloga resorno ministarstvo ce, u saradnji sa menadzmentom 
kompanije, raditi na iznalazenju odgovarajuceg modela koji bi mogao 
dovesti do ponovnog uspostavljanja ove pomorske linije. A modeli su 
razliciti. Od mogucnosti uspostavljanja javno-privatnog partnerstva do 
uspostavljanje linije od nekog drugog brodara.

U odnosu na dio Vaseg pitanja koje se odnosi na odluku Skupstine akcionara 
0 kupovini broda AF "Franceska" - podsjecam Vas da je to odluka koju je 
inicirala prethodna Vlada. Vjerujem, da ce se novi Odbor direktora kada bude 
formiran, odgovorno odnijeti prema ovoj i svim dosadasnjim odlukama.

Ono sto je, u ovom trenutku sigurno, to je da ona [iako jos uvijek formalno 
na snazi) u dogledno vrijeme ne moze biti realizovana, iz prostog razloga sto 
je iz svega navedenog jasno da AD "Barska plovidba" ne posjeduje sredstva 
za kupovinu ovog niti bilo kog drugog broda.

Na samom kraju, ponavljam da je interes ne samo opstine vec i cijele Crne 
Gore da u punom kapacitetu koristi potencijale Bara - te u tom smislu, Varna 
i svima koji imaju konkretne predloge i rjesenja stojim na raspolaganju.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK 
mr Milojko Spajic


